
 

 
 

Møteprotokoll 

 

Utvalg: Formannskapet 

Møtested: Levanger rådhus, kommunestyresalen 

Dato: 15.11.2023 

Tidspunkt: 13:00 – 15:45  

 

 

Til stede:    

Navn Funksjon Parti Møtte for 

Anita Ravlo Sand ordfører SP/H/FRP/KRF/V  

Nina Bakken Bye varaordfører SP/H/FRP/KRF/V  

Frode Lund medlem SP/H/FRP/KRF/V  

Magne Nydal medlem SP/H/FRP/KRF/V  

Mats Henriksen medlem SP/H/FRP/KRF/V  

Tone Wanderås medlem AP/SV/MDG/PP/R  

Vegard Austmo medlem AP/SV/MDG/PP/R  

Gunnar Morten Løvås medlem AP/SV/MDG/PP/R  

Lars Einar Karlsen varamedlem AP/SV/MDG/PP/R Astrid Vordal 

 

Fra administrasjonen møtte:  

Navn Stilling 

Peter Ardon Kommunedirektør 

Rita-Mari Keiserås Formannskapssekretær 

Trude Marian Nøst Kommunalsjef samfunnsutvikling 

Kristin Bratseth Kommunalsjef helse og velferd 

Arnstein Kjeldsen Økonomisjef 

Ingrid S. Aunet Kommunalsjef HR-/personal 

Arnulf Løken Eiendomsskatt 

Håvard Heistad Enhetsleder teknisk 

Kjersti Nordberg Idrettskonsulent 

Marit Aksnes Kommunalsjef oppvekst  

 

 
Merknader: 

FO 7/23 ble behandlet før ordinære saker 

Orienteringer: 



• Marsimartnan v/arrangementsavdelingen Camilla Støre 
 

Forespørsler: 

Vegard Austmo (AP) stilte spørsmål angående arbeidsledighet. 

Kommunedirektør vil legge svar i kommunedirektørens notat. 

 

Protokollen er godkjent av: 

  



Saksliste 

 

Saksnr. Tittel Lukket 

PS 126/23 Valg til godkjenning/signering protokoll  

PS 127/23 Referatsaker  

RS 17/23 Miljøfyrtårn-sertifisering - Omsorgsbase Nordsivegen  

RS 18/23 Skjenkekontroll 041123  

RS 19/23 Skjenkekontroll 131023  

PS 128/23 Formannskapets valg av medlemmer til andre styrer, råd og utvalg  

PS 129/23 Behandling av høringssaker - oversikt pr. 25.10.23  

PS 130/23 Søknad om skjenkebevilling  

PS 131/23 Søknad om alminnelig salgsbevilling - Coop Midt-Norge  

PS 132/23 Medlemskap i grensekomiteen Fellesrådet  

PS 133/23 Utbygging av bredbånd Ekne - Ronglan-Nesvatnet, Åsen del 1, Åsen-
Vollamarka, Nesset via Håa-Holsandbukta. Utbetaling av egenandel. 

 

PS 134/23 Åsen barne- og ungdomsskole - byggeprosjekt  

PS 135/23 Innherred Renovasjon IKS - endring av selskapsavtale  

PS 136/23 Ny renovasjonsforskrift og ny slamforskrift  

PS 137/23 Finansiering av tiltak for toppfotball - nye satser for baneleie fom. 2024  

PS 138/23 Budsjett 2024 - Handlings- og økonomiplan 2024 - 2027, Levanger 
kommune 

 

FO 7/23 Interpellasjon fra Lars Einar Karlsen (R) - Fattigdom i Levanger - hva kan 
kommunestyret gjøre? 

 

PS 126/23 Valg til godkjenning/signering protokoll 
Formannskapets behandling av sak 126/2023 i møte den 15.11.2023: 

Behandling  

Forslag i møte: 

Valg til godkjenning/signering protokoll: Nina Bakken Bye og Vegard Austmo 

Avstemning: 

Enstemmig 

VEDTAK 

 Valg til godkjenning/signering protokoll: Nina Bakken Bye og Vegard Austmo 

 



PS 127/23 Referatsaker 

Formannskapets behandling av sak 127/2023 i møte den 15.11.2023: 

Behandling  

Forslag i møte: 

Referatsakene tas til orientering. 

Avstemning: 

Forslag fremmet i møtet enstemmig vedtatt. 

 

  

 

VEDTAK 

Referatsakene tas til orientering. 

PS 128/23 Formannskapets valg av medlemmer til andre styrer, råd og utvalg 

Formannskapets behandling av sak 128/2023 i møte den 15.11.2023: 

Behandling  

Forslag i møte: 

Varaordfører fremmet på vegne av valgutvalget følgende forslag til representanter i råd og utvalg 

2023-2027: 

Råd/utvalg 2023 - 2027 

Einar Borgsøs stiftelse Medlemmer: 

Børge Lund 

Gerd Haugberg 

Irene Flatås 

Randi Haugskott 

 

Vara:  

Olav Veie 

Frode Lund 

Innherred interkommunale beredskap 

mot akutt forurensning 

Ordfører, vara varaordfører 



Ole Sandsørs legat Oddgeir Hagen, Lars Forberg,                            

Sigvar Sandstad, Gunhild Forberg,                 

Lene Jørgensen Nøvik 

 

Sør-Innherad kirkelige fellesråd Tone Wanderås, vara Magne Nydal 

Åsen sparebank – generalforsamling 

 

Lars Erik Ertsås 

Vara: 

Astrid Juberg Vordal 

 

Avstemning: 

Enstemmig 

 

VEDTAK 

Representanter i råd og utvalg 2023-2027: 

Råd/utvalg 2023 - 2027 

Einar Borgsøs stiftelse Medlemmer: 

Børge Lund 

Gerd Haugberg 

Irene Flatås 

Randi Haugskott 

 

Vara:  

Olav Veie 

Frode Lund 

Innherred interkommunale beredskap 

mot akutt forurensning 

Ordfører, vara varaordfører 

Ole Sandsørs legat Oddgeir Hagen, Lars Forberg,                            

Sigvar Sandstad, Gunhild Forberg,                 

Lene Jørgensen Nøvik 

 

Sør-Innherad kirkelige fellesråd Tone Wanderås, vara Magne Nydal 

Åsen sparebank – generalforsamling 

 

Lars Erik Ertsås 

Vara: 

Astrid Juberg Vordal 

 

 

PS 129/23 Behandling av høringssaker - oversikt pr. 25.10.23 



Formannskapets behandling av sak 129/2023 i møte den 15.11.2023: 

Behandling  

Forslag i møte: 

Nina Bakken Bye (H) fremmet på vegne av H, Sp, Krf og Frp følgende tilleggsforslag: 

Levanger kommune gir også høringsuttalelse i følgende sak:  

Høring: Forslag til endringer i barnehageloven med forskrifter (Styring og finansiering av 

barnehagesektoren) 

Vegard Austmo (AP) fremmet følgende høringsforslag: 

Høringssakene foreslått i denne saken avgjøres av driftsutvalget.  

Avstemning: 

Kommunedirektørens forslag til vedtak enstemmig vedtatt. 

Bye sitt tilleggsforslag enstemmig vedtatt 

Austmo sitt endringsforslag enstemmig vedtatt 

VEDTAK 

Levanger kommune gir høringsuttalelse i disse sakene: 

Høring – forslag til midlertidig endring i utlendingsloven (beredskapshjemmel for 

å kunne pålegge kommuner å etablere og drifte et midlertidig 

innkvarteringstilbud til asylsøkere mv.) 

Avgjøres av:  

driftsutvalget 

Høring - forslag til midlertidige endringer i integreringsforskriften (økt 

arbeidsretting av introduksjonsprogrammet) 

Avgjøres av: 

driftsutvalget 

Høring - Forslag til endringer i barnehageloven med forskrifter (Styring og 

finansiering av barnehagesektoren 

Avgjøres av: 

driftsutvalget 

  

   

PS 130/23 Søknad om skjenkebevilling 

Formannskapets behandling av sak 130/2023 i møte den 15.11.2023: 

Behandling  

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-forslag-til-midlertidig-endring-i-utlendingsloven-beredskapshjemmel-for-a-kunne-palegge-kommuner-a-etablere-og-drifte-et-midlertidig-innkvarteringstilbud-til-asylsokere-mv/id3004227/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-forslag-til-midlertidig-endring-i-utlendingsloven-beredskapshjemmel-for-a-kunne-palegge-kommuner-a-etablere-og-drifte-et-midlertidig-innkvarteringstilbud-til-asylsokere-mv/id3004227/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-forslag-til-midlertidig-endring-i-utlendingsloven-beredskapshjemmel-for-a-kunne-palegge-kommuner-a-etablere-og-drifte-et-midlertidig-innkvarteringstilbud-til-asylsokere-mv/id3004227/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-forslag-til-midlertidige-endringer-i-integreringsforskriften-okt-arbeidsretting-av-introduksjonsprogrammet/id3003767/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-forslag-til-midlertidige-endringer-i-integreringsforskriften-okt-arbeidsretting-av-introduksjonsprogrammet/id3003767/


Forslag i møte: 

Ingen 

Avstemning: 

Enstemmig 

VEDTAK 

  

Foretaksnummer 963124228 Oskars AS innvilges skjenkebevilling for alkoholholdig drikk i gruppe 1, 2 

og 3 innendørs og utendørs i lokalene i Kirkegata 45A i Levanger kommune ut inneværende 

bevillingsperiode 31.12.2023. Med videreføring av bevillingen til ny periode til 31.12.2027. 

  

Runar Gulliksen f.310184 godkjennes som bevillingens styrer og Einar Ami Johannsson f. 140496 

godkjennes som bevillingens stedfortreder. 

  

Det forutsetter at alle lovpålagte krav til virksomheten og dens aktører foreligger 

  

  

 

PS 131/23 Søknad om alminnelig salgsbevilling - Coop Midt-Norge 

Formannskapets behandling av sak 131/2023 i møte den 15.11.2023: 

Behandling  

Forslag i møte: 

Ingen 

Avstemning: 

Enstemmig 

VEDTAK 

  

Foretaksnummer 938786054 Coop Midt Norge SA innvilges salgsbevilling for salg av gruppe 1 for 

avdeling 110 Coop Extra i lokalene i Kirkegata 73 B ut inneværende bevillingsperiode 31.12.2023. 

Med videreføring av bevillingen til ny periode til 31.12.2027. 

  

Helene Selnæs Nordheim f. 141289 godkjennes som bevillingens styrer og Faridullah Hashemi f. 

010499 godkjennes som bevillingens stedfortreder. 

  

Det forutsetter at alle lovpålagte krav til virksomheten og dens aktører foreligger. 

  



  

 

PS 132/23 Medlemskap i grensekomiteen Fellesrådet 

Formannskapets behandling av sak 132/2023 i møte den 15.11.2023: 

Behandling  

Forslag i møte: 

Vegard Austmo (AP) fremmet følgende alternative forslag: 

Levanger kommune melder seg ikke inn i grensekomiteen. 

Avstemning: 

Ved alternativ avstemning mellom kommunedirektørens forslag til innstilling og Austmo sitt forslag, 

ble Austmo sitt forslag vedtatt med 8 mot 1 stemme (Nydal)  

INNSTILLING 

Levanger kommune melder seg ikke inn i grensekomiteen. 

  

  

 

PS 133/23 Utbygging av bredbånd Ekne - Ronglan-Nesvatnet, Åsen del 1, Åsen-

Vollamarka, Nesset via Håa-Holsandbukta. Utbetaling av egenandel. 

Formannskapets behandling av sak 133/2023 i møte den 15.11.2023: 

Behandling  

Forslag i møte: 

Ingen 

Avstemning: 

Enstemmig 

INNSTILLING 

Egenandel for utbygging av bredbånd Ekne-Ronglan-Nesvatnet, Åsen-Vollamarka langs fylkesveg 752 

og Nesset via Håa mot Holsandbukta pålydende totalt kr. 2.255.000,- overføres driftsbudsjett veg 

ansvar 6762 og finansieres slik: 

•Kr. 1.430.000,- tas av NTE-midler avsatt til formålet 

•Kr. 825.000,- tas av disposisjonsfondet 



  

  

 

PS 134/23 Åsen barne- og ungdomsskole - byggeprosjekt 

Formannskapets behandling av sak 134/2023 i møte den 15.11.2023: 

Behandling  

Forslag i møte: 

Gunnar Løvås (SV) fremmet følgende tilleggsforslag: 

Åsen barne- og ungdomsskole bygges ut med solcellepanel eller andre energiformer som er fornuftig 

for framtidige energiformer. Kommunedirektøren undersøker om det gis statlige støtteordninger 

 

Avstemning: 

Kommunedirektørens forslag til innstilling enstemmig tiltrådt. 

Løvås sitt tilleggsforslag enstemmig tiltrådt. 

INNSTILLING 

1. Åsen barne- og ungdomsskole rives i sin helhet og erstattes av ett nytt bygg. 

2. Oppdatert kalkyle på 215 mill. kr inkl. mva. legges inn i investeringsbudsjettet i økonomiplan 2024-

2027. 

3. Ombrukskartleggingen viser hvilke deler av bygget som kan brukes i en sirkulær økonomi. 

Kommunedirektøren bes om å orientere kommunestyret om resultatet av ombruksarbeidet. 

4. Skolebygget og uteområdet for skolen planlegges slik at det er mulig senere å føre opp en 

kommunal barnehage med tilhørende uteområde på tomta. 

 5. Åsen barne- og ungdomsskole bygges ut med solcellepanel eller andre energiformer som er 

fornuftig for framtidige energiformer. Kommunedirektøren undersøker om det gis statlige 

støtteordninger 

 

 

PS 135/23 Innherred Renovasjon IKS - endring av selskapsavtale 

Formannskapets behandling av sak 135/2023 i møte den 15.11.2023: 

Behandling  

Forslag i møte: 

Ingen 



Avstemning: 

Enstemmig 

INNSTILLING 

Revidert selskapsavtale for Innherred Renovasjon IKS vedtas som framlagt.  

  

 

PS 136/23 Ny renovasjonsforskrift og ny slamforskrift 

Formannskapets behandling av sak 136/2023 i møte den 15.11.2023: 

Behandling  

Forslag i møte: 

Ingen 

Avstemning: 

Enstemmig 

INNSTILLING 

1.Ny Renovasjons- og slamforskrift datert 05.06.23 vedtas. 

2.Kommunestyret ber om å bli holdt orientert om det videre arbeidet i arbeidsgruppa gjennom 

kommunedirektørens orienteringsnotat. 

   

 

PS 137/23 Finansiering av tiltak for toppfotball - nye satser for baneleie fom. 2024 

Formannskapets behandling av sak 137/2023 i møte den 15.11.2023: 

Behandling  

Orientering i møte v/idrettskonsulent Kjersti Nordberg: 

Muntlig saksopplysninger fra LFKs behandling av sak 137/2023 i dagens formannskapsmøte: 

LFK behandlet saken i styremøte tirsdag 14. november.  

Vedtaket ble som følger: Styret tar Levanger kommunes satser på gebyrregulativ til orientering. 

Dersom regulativet blir vedtatt, ønsker LFK en rammeavtale for kunstgresset og tilgang gressbanen 

for å ha treningsareal for alle lag - til de beregnede leiekostnadene.  

Kommunedirektørens kommentar til vedtaket til LFK:  



• LFK kommer med en forutsetning som ikke var tema under selve forhandlingene. Vi har ikke 

forhandlet om en rammeavtale, men prismodell for baneleie.  

• Levanger arena KF og LFK har en avtale i dag som går tom. 2024, som følger årlig vedtatt 

gebyrregulativ. Den eksisterende avtalen har en ramme, og den er basert på antall kamper 

og antall treninger. Treninger og kamper utover denne rammen, faktureres i tillegg. 

• I saken står det: «I ny prismodell er det tatt høyde for samme timeantall som i 2023 både for 

topp- og breddefotball, for å ha et godt sammenligningsgrunnlag. Det er imidlertid grunn til å 

tro at det blir noe økt timeantall både på grunn av økt trening for a-laget og flere lag til 

sammen, men dette er det ikke mulig å tallfeste pr. nå.». Det er derfor signalisert at det kan 

bli behov for å leie noe mer enn det som er skissert i prismodellen, slik som det fungerer med 

eksisterende avtale.  

• En avtale som LFK skisserer med «fri bruk» av både kunstgressbane og gressbane innenfor en 

ramme, vil gjøre at de andre leietakerne både får mindre tilgang til anlegget og mindre 

forutsigbarhet. Andre lag opplever allerede i dag at treninger må flyttes pga. endret kamper 

hos LFK. Dette omfanget er det grunn til å tro vil øke med en slik løsning. LFK har også 

allerede i dag utfordringer med varsling av ekstra treningstid opp mot booking. Det er også 

grunn til å tro at dette vil øke enda mer med en rammeavtale. 

• Mer uforutsigbar bruk vil gi mer uforutsigbarhet iht. drift av anlegget for Levanger arena KF. 

Kunstgresset krever både overflaterens, slådding og harving jevnlig, og dette tilpasses etter 

timeplan/booking. 

• En evt. ny rammeavtale hvor LFK får tilgang til begge anleggene så mye som de har behov for 

og før andres behov, ville kostet mer enn summene i prismodellen i saken. Å disponere to 

anlegg på en slik måte, vil ha sin pris, og er ikke noe det er forhandlet om.  

Forslag i møte: 

Ingen 

Avstemning: 

Enstemmig 

INNSTILLING 

Nye satser for baneleie på Tobb arena vedtas og innarbeides i gebyrregulativet for 2024.  

  

  

 

PS 138/23 Budsjett 2024 - Handlings- og økonomiplan 2024 - 2027, Levanger 

kommune 

Formannskapets behandling av sak 138/2023 i møte den 15.11.2023: 

Behandling  

Forslag i møte: 

Frode Lund (SP) fremmet på vegne av SP, H, KRF, FRP følgende forslag til innstilling: 



Kommunedirektørens forslag til Budsjett 2024 og handlings- og økonomiplan 2024 – 2027, vedtas 

med følgende endringer: 

1. Kommunedirektøren legger snarest mulig fram et mandat til kommunestyret for et større 
effektivitets- og gevinstrealiseringsprogram med ekstern bistand for perioden 2024-2027. 
Det forutsettes et program med aktiv medarbeider- og lederinvolvering med tydelig og 
hyppig fokus på gevinstrealisering på alle nivå i kommunen. Målet med programmet er å 
sikre en vekst av disposisjonsfondet i perioden til det vedtatte minimumsnivået på 7% av 
brutto driftsinntekter innen utgangen av 2027. Det avsettes 2 mill kroner til prosjektet i 
2024. 

2. 7 mill kroner forventes i kostnadseffektivisering utover det som ligger i budsjettet. Budsjettet 
på oppvekst og utdanning reduseres med 1,5 mill kroner, helse og velferd reduseres med 4 
mill kroner, samfunnsutvikling reduseres med 1,5 mill kroner. 

3. Promillen for eiendomsskatt økes ikke i 2024, dvs at beløpet på 5 millioner som er disponert 
på bakgrunn av planlagt økning av promillen, reverseres. 

4. Økning i avgifter innen selvkostområdet vann og avløp justeres ned ved at investeringsnivået 
justeres ned med kr 10 mill. i 2024, og med 50 mill flatt utover resten av 
økonomiplanperioden. 

5. Det forutsettes at kommunens tjenesteleveranser opprettholdes på dagens nivå. 

Budsjettendringene er slik: 

              Reduksjon i eiendomsskatt        +5 

              Effektiviseringsprosjekt               +2 

              Ekstra effektivisering 2024          -7 

 

Vegard Austmo (AP) fremmet på vegne av AP, SV, Rødt følgende forslag til innstilling: 

Kommunedirektørens forslag til Budsjett 2024 og handlings- og økonomiplan 2024 – 2027, vedtas 

med følgende endringer: 

Budsjettforslag  
  

Område  Satsing  Kommentar  

      

Læremidler skole  1 000 000     

Bua  450 000    

Nav  750 000  Øke sosialhjelpa med 1000 kr pr 
barn/ungdom i måneder med ferier 
(des, feb, apr, juli og okt).  

Lærernorm  1 000 000    

Ungdomsklubber  400 000     

Friplasser kulturskole  100 000     

Opptrappingsplan psykisk helse for 
ungdom  

1 000 000    

Reduksjon av bruk av dispfond  8 000 000    

Leirskole  300 000  Lovpålagt  



Gratis leie av hall mm  500 000    

Øvrig fattigdom  1 000 000    

Sommerjobb for ungdom  500 000    

Sum  15 000 000     

  

Område  Reduksjon  Kommentar  

Politikk  1 000 000    

Kommunedirektør m/stab  2 000 000     

Reduksjon i bruk av 
konsulenter/innleie/sykefravær  

2 500 000     

Felles områder/service/digitalisering  2 000 000     

Kirke  500 000      

Mindre byråkrati og besparelse gjennom 
flere faste stillinger  

1 000 000     

Interkommunalt samarbeid  1 000 000     

Teknisk  1 500 000    

Færre overliggere fra sykehus   1 000 000     

Samfunnsutvikling  500 000    

Sum  13 000 000     

  

Inntekter  Økning    

Tilskudd ifm økning av flyktninger til 150  2 000 000     

Sum  15 000 000    

  

Endring 
investeringsbudsjettet  

2024  2025  2026  2027  Sum 2024-
2027  

Kjønstadmarka  0  -6.mill  -13 mill  -13 mill  - 32 mill  

Halsan  0  +6 mill  +13 mill  +13 mill  + 32 mill  

Startlån  + 10 mill  +10 mill  +10 mill  + 5 mill  + 35 mill  

Parkeringshus  -5 mill  -30 mill      -35 mill  

Totalt          0  

  
 

Lars Einar Karlsen (R) fremmet på vegne av Rødt, Ap og SV følgende tilleggsforslag: 

«Levanger som den største solenergikommunen i Trøndelag.» 

Vi ber Kommunedirektøren komme med en sak om en strategi for stimulering til økt 

soleenergiproduksjon, med mål om å gjøre Levanger til Trøndelags største solenergikommune. 

Formannskapet vil peke på følgende tiltak som bør vurderes: 

- Etablere et Energiteam, gjerne i samarbeid med eksterne kompetansemiljø. 

- Informasjon om fordelene ved å legge solceller på tak og eventuelt andre steder. 

- Kartlegging av potensialt av takflater til solenergiproduksjon i Levanger, og 

solenergiproduksjon langs veier o.l 

- Tilrettelegging for kommersielle firmaer som vil etablere solenergiproduksjon i Levanger 



- Samarbeid med firmaer og energiprodusenter om en storstilt utbygging av solenergi på tak i 

Levanger. Dette kan skje gjennom avtaler der huseier leier ut takflater, eller ved at 

energiprodusenter bygger ut solenergi på vegne av huseier som etter hvert overtar anlegget. 

- Energiteamet bør også kunne jobbe med annen type «rein energi» som jordvarme. 

- Energiteamet bør også jobbe med energiøkonomisering i kommunale bygg som også kan gi 

stor økonomisk gevinst samt å gi råd til innbyggere og næringsliv om energiøkonomisering. 

 

Avstemning: 

Lund sitt forslag fikk 5 stemmer. 

Austmo sitt forslag fikk 4 stemmer. 

Kommunedirektørens forslag, med vedtatt endring, enstemmig tiltrådt.  

Karlsen sitt forslag angående klimabudsjettet avvist med 5 mot 4 stemmer (Rødt, SV, AP) 

 

INNSTILLING 

1. Budsjett 2024 og handlings- og økonomiplan 2024 – 2027, herunder obligatoriske 
budsjettskjema, vedtas.  

2. I medhold av Eiendomsskatteloven §§ 2, 3 og 10 fastsettes eiendomsskattesatsen for 2024 
til:  

a. 2,80 o/oo i hele kommunen for alle bolig og fritidseiendommer.  
b. 3,00 o/oo i hele kommunen for øvrige eiendommer  

3. Det skrives ut skatt på det særskilte skattegrunnlaget redusert med seks syvendedel i 2024 
(overgangsregel til §§ 3 og 4 første ledd første pkt). Skattesatsen på det særskilte 
skattegrunnlaget skal være 3,5 o/oo, (jfr. overgangsregel til eiendomsskattelovens §§ 3 og 4 
første ledd siste pkt.) - endring fra skatteåret 2019.  

4. I medhold av eiendomsskatteloven § 7 blir eiendommer som er nevnt i paragrafens 
bokstaver a og c fritatt for eiendomsskatt med følgende presiseringer: Det generelle fritaket 
for boliger som er nevnt i §7 bokstav c, skal være avgrenset til 1 helt kalenderår regnet fra 
utgangen av året boligen var ferdig. For øvrig fritas:  

a. Levanger kirkelige fellesråds eiendommer  
b. Skogn folkehøgskoles eiendommer  
c. Vårtun kristne oppvekstsenters eiendommer  
d. Markabygda Montessoriskoles eiendommer  
e. Levanger videregående skoles eiendommer  
f. Trondheim Havn IKSs eiendommer  
g. Innherred Renovasjons eiendommer  
h. Museenes eiendommer  
i. Idrettslag, religiøse, humanitære og lignende organisasjoners eiendommer som 

brukes til organisasjonens primæroppgaver  
j. Barnehagene i kommunen som blir drevet av organisasjoner eller private fritas for 

eiendomsskatt, når virksomheten er lagt til egen bygning/eiendom. Barnehager, inkl. 
familiebarnehager, som blir drevet i eiers bolig, fritas ikke.  

k. Studentboliger eid av Studentinord  
 

Det kan gis fritak fredede eiendommer der eiendommen har verdi for allmennheten, og 

det gjerne påløper en del kostnader til vedlikehold av historiske bygninger slik at det blir 



urimelig om eiendomsskatt skal betales i tillegg.  

Eiendomsskatten skal betales i tre terminer jfr. Eiendomsskattelovens §25.5, unntak kan 

gis i henhold til behov jfr. vedtak i sak om månedlig fakturering av kommunale gebyrer.  

5. Ved taksering og utskriving av eiendomsskatt benytter kommunen vedtatte skattevedtekter.  
6. Nye gebyr- og betalingssatser for 2024 vedtas i henhold til gebyroversikt.  
7. Ramme for låneopptak til videreutlån/Startlån settes til kr. 80.000.000,-. 
8. Ramme for låneopptak til finansiering av investeringer (utover Startlån) i 2024 inkl. 

selvfinansierende investeringer settes til kr. 166.325.000,-. Lånene skal opptas uten fastsatt 
avdragstid – lån betales ned vektet etter maksimal avdragstid. Det delegeres til rådmannen å 
velge långiver samt godkjenne rentevilkår i lånenes løpetid.  

9. Kommunedirektøren får fullmakt til å foreta endelige justeringer av budsjettet og 
økonomiplan, samt fullmakt til oppstilling av budsjettet etter de gjeldende forskrifter og 
justeringer som følge av evt. organisasjonsmessige endringer.  

10. Formannskapet får fullmakt til å omfordele midler innen de ulike hovedområder i 
investeringsbudsjettet.  

11. Eventuelle merinntekter etter endelig vedtak av Statsbudsjettet for 2024 overføres i sin 
helhet til kommunens disposisjonsfond. 

12. Kommunedirektøren legger snarest mulig fram et mandat til kommunestyret for et større 
effektivitets- og gevinstrealiseringsprogram med ekstern bistand for perioden 2024-2027. 
Det forutsettes et program med aktiv medarbeider- og lederinvolvering med tydelig og 
hyppig fokus på gevinstrealisering på alle nivå i kommunen. Målet med programmet er å 
sikre en vekst av disposisjonsfondet i perioden til det vedtatte minimumsnivået på 7% av 
brutto driftsinntekter innen utgangen av 2027. Det avsettes 2 mill. kroner til prosjektet i 
2024. 

13. 7 mill. kroner forventes i kostnadseffektivisering utover det som ligger i budsjettet. 
Budsjettet på oppvekst og utdanning reduseres med 1,5 mill. kroner, helse og velferd 
reduseres med 4 mill. kroner, samfunnsutvikling reduseres med 1,5 mill. kroner. 

14. Økning i avgifter innen selvkostområdet vann og avløp justeres ned ved at investeringsnivået 
justeres ned med kr 10 mill. i 2024, og med 50 mill. flatt utover resten av 
økonomiplanperioden. 

15. Det forutsettes at kommunens tjenesteleveranser opprettholdes på dagens nivå. 

 
  

FO 7/23 Interpellasjon fra Lars Einar Karlsen (R) - Fattigdom i Levanger - hva kan 

kommunestyret gjøre? 

Formannskapets behandling av sak 7/2023 i møte den 15.11.2023: 

Behandling  

Lars Einar Karlsen (R) fremmet følgende interpellasjon: 

Fattigdom i Levanger - hva kan kommunestyret gjøre? 

I Norge har vi lagt EU sin definisjon av fattigdom til grunn, det betyr at dersom en familie har under 

60% av meridian-inntekten å leve for i en periode på tre år – så defineres de som fattige. I 2021 var 

60% av meridian-inntekten på ca 251 600,– kroner i følge SSB. I Norge er det ca 120 000 barn og unge 



som lever i familier som faller inn under denne definisjonen. Totalt lever 561 000 personer 

(ekskludert studenter) i 2021 under det som er definert som fattigdomsgrensa i Norge. I Levanger blir 

tallet omkring 2100 personer.  

Kort oppsummert så er barnefattigdom det samme som utviklings-fattigdom. Det er å stenge barn og 

unge ute fra aktiviteter og utdanning. Det stenger barn og unge ute fra det sosiale livet som deres 

klassekamerater lever, fattigdommen kommer i veien for inkludering og fremmer utenforskap. I 

Levanger gjelder dette 9,6 % av barn og unge i alderen 0 – 17 år – i 2021 var dette tallet 371 barn. 

I tillegg til barn og unge er det mange andre som lever i fattigdom i Levanger. Vi finner dem blant de 

uføretrygdede og blant minstepensjonistene. Blant minstepensjonistene er det særlig mange kvinner 

som har pensjon som er under fattigdomsgrensa.  

Minstepensjonen i 2023 er på 257.000,– og når 60% av meridian-inntekta i 2021 var på 251.600,– så 

trenger man ikke være ansatt i statistisk sentralbyrå for å forstå at minstepensjonen i 2023 fremdeles 

vil være under fattigdomsgrensa. Og minstepensjonister må sammen med mange barnefamilier 

belage seg på å oppsøke matsentralene for å få seg mat i 2024. 

I 2023 har priser på mat, strøm og drivstoff økt dramatisk. Det samme har renteutgiftene. Vi bidrar 

også med økte kommunale avgifter og eiendomsskatt.  

Det har rett og slett blitt betydelig dyrere å leve – selv på en normal lønn i Norge. Vi ser køene 

utenfor matsentralene vokse. 

Ansvaret for denne utviklingen kan vi godt bruke tid på å diskutere, noe ansvar kan vi nok plassere 

hos andre enn oss i denne salen.  

Men noe av ansvaret er også vårt og noe kan vi gjøre. Vi i SV og Rødt er ikke alene om å være 

bekymret for de sosiale konsekvensene av budsjettframlegget. Rådet for personer med 

funksjonsnedsettelser utrykker også i sin uttalelse den 6.11 til budsjettet sin bekymring for 

manglende sosial innretning på det framlagte budsjettet. 

Sammen med SV kommer vi i Rødt til å foreslå at det blir laget en kommunal handlingsplan mot 

fattigdom – som endel av oppfølgingen av kommuneplanens samfunnsdel. I samfunnsplanen står det 

blant annet at Levanger kommune skal jobbe med å redusere levekårsforskjeller, og vi skal utjevne 

sosiale forskjeller og vi skal til og med forebygge fattigdom.  ( Under satsingsområde: Livskvalitet, 

verdighet og tilhørighet i samfunnsplanen ) 

https://pub.framsikt.net/plan/levanger/plan-515c3fb7-6e84-4867-bd4a-a46a698efb1e-

10028/#/generic/summary/d02838d0-66f8-42e5-b12b-16f5e665abe2 

https://pub.framsikt.net/plan/levanger/plan-515c3fb7-6e84-4867-bd4a-a46a698efb1e-10028/#/generic/summary/d02838d0-66f8-42e5-b12b-16f5e665abe2
https://pub.framsikt.net/plan/levanger/plan-515c3fb7-6e84-4867-bd4a-a46a698efb1e-10028/#/generic/summary/d02838d0-66f8-42e5-b12b-16f5e665abe2


Noen av forslagene i en slik handlingsplan vil vi komme med i budsjettbehandlingen og disse håper vi 

selvsagt at formannskap og kommunestyre slutter opp om – når vi kommer så langt. 

Noen forslag krever utredning fra administrasjonen.  

Forsalg 1 gjelder å innføre en ordning der personer med inntekt under 60 % av medianinntekten kan 

søke om fritak på 50 % av eiendomsskatten.  

Forslag 2. er et forslag der vi vil styrker familieøkonomien til de familiene som har barn og som 

mottar sosialhjelp, vi foreslår å styrke økonomien i de månedene der det er skoleferie. 

Forslag 3. Er et forslag der vi gir administrasjonen i oppdrag å komme tilbake til kommunestyret med 

en helhetlig plan for hvordan vi kan følge opp samfunnsplanens målsettinger for hvordan Levanger 

kommune skal jobbe med å redusere levekårsforskjeller, utjevne sosiale forskjeller og forebygge 

fattigdom. Denne planen behandles sammen med budsjett 2025 og økonomiplan for årene som 

kommer. 

Jeg vil derfor be om at vi i dag vedtar å oversende følgende forslag til kommunedirektøren for videre 

utredning og at vi ber om å få forslagene 1 og 2  tilbake til behandling samtidig som vi behandler 

økonomirapporteringen for 1. tertial i 2024. Da kan vi også gjennomføre eventuelle 

budsjettendringer. Og at forsalg 3 behandles samtidig med budsjett for 2025. 

Følgende forslag oversendes kommunedirektøren for videre utredning. 

1. Det innføres en ordning der innbygger i Levanger kommune som tjener under 60 % av 

meridianinntekten (dvs de som har en inntekt under «fattigdomsgrensa») kan søke om 

fritak for 50 % av eiendomsskatten.  

De samla inntektene til kommunen på eiendomsskatt opprettholdes på samme nivå som 

kommunedirektøren foreslår. Men eiendomsskatten justeres opp for de som ikke omfattes 

av ordningen.  

Dette gjøres ved at det utarbeides et reglement der det kan søkes om en 50 % refusjon av 

eiendomsskatten. En slik ordning behandles av kommunestyret ved gjennomgang av 

økonomirapporteringen for 1. tertial 2024. 

Inndekning: 

De tapte inntektene kompenseres ved at eiendomsskatten for resten av innbyggerne 

justeres. I tillegg vil dette være med på å reduserer utgiftene til sosialhjelp. De reduserte 

utgiftene til sosialhjelp som følge av dette forslaget brukes til å finansierer neste punkt. 



 

2.  Øke sosialhjelpa til de familiene som mottar sosialhjelp med 1000 kr pr barn/ungdom i 

måneder med ferier (Desember, februar, april og juli og oktober). I følge Oppvekstprofilen 

til Levanger kommune bor 3,1 % av barna i kommunen i familier som mottar sosialhjelp. En 

slik ordning behandles av kommunestyret ved gjennomgang av økonomirapporteringen for 

1. tertial 2024. 

  

Inndekning: 

Reduserte utgifter til Sosialhjelp pga vedtak om eiendomsskatt ( pkt 1 ) – dette brukes til å 

finansiere deler av dette tiltaket. Resten dekkes av integreringstilskudd. 

  

Ifølge svar til Vegard Austmo 24.11.22 var det 136 barn dette gjaldt høsten 2022.  

Dersom man antar at tallet har økt til 150 barn i 2023 så utgjør dette: 150 barn *5 

måneder*1000.- kroner = 750 000,- for 2024. 

3. Kommunedirektøren får i oppdrag å komme tilbake til kommunestyret med en helhetlig 

plan for hvordan kommunen kan følge opp samfunnsplanens målsettinger for hvordan 

Levanger kommune skal jobbe med og reduserer levekårsforskjeller, utjevne sosiale 

forskjeller og forebygge fattigdom. Mao en kommunal handlingsplan mot fattigdom. 

Denne planen med forslag til finansiering behandles sammen med budsjett for 2025 og 

økonomiplan for årene som kommer. 

Varaordfører svarte på vegne av ordfører: 

Takk for interpellasjonen. Det er ingen tvil om at mange enkeltpersoner og familier har det svært 

trangt økonomisk, også i Levanger. Det siste årets renteoppgang og prisøkninger har gjort 

situasjonen vanskeligere for enda flere enn før. 

Hvordan kommunen skal bidra til å forebygge og bekjempe fattigdom er et tema som mange av oss 

er opptatt av, og det er fint at problemstillingen løftes.  

Punkt 1 vedrørende forslaget om at det innføres en ordning der innbyggere i Levanger kommune 

som har en inntekt under «fattigdomsgrensa» kan søke om fritak for 50 % av eiendomsskatten og at 

skatten justeres opp for de øvrige: 

Jeg oppfatter det slik at interpellanten ønsker at det skal gjelde en felles regel for en bestemt gruppe 

mennesker – de som har en inntekt under en bestemt grense. Svaret her er at i henhold til 



eiendomsskatteloven og uttalelser fra Finansdepartementet så åpnes det ikke for differansiering av 

eiendomsskatt på bakgrunn av inntekt for grupper i samfunnet.  

MEN den enkelte som ønsker nedsettelse eller fritak kan fremme en begrunnet søknad om det, og 

deretter skal formannskapet behandle søknaden. Formannskapet må da gjøre en konkret 

helhetsvurdering, som i henhold til lovforarbeider og uttalelser fra Finansdepartementet skal basere 

seg på strenge kriterier.  

Ettersom det ikke er lov å redusere eller fjerne eiendomsskatt for bestemte grupper må jeg avvise 

dette forslaget til vedtak. 

Punkt 2 er et forslag om å øke sosialhjelpen i fem måneder i året med 1000 kr pr barn/ungdom. Det 

er da forutsatt at dette finansieres ved at lavere eiendomsskatt for sosialhjelpsmottakere, jf forrige 

forslag, medfører lavere utbetalinger i sosialstønad. I tillegg skal deler av integreringstilskuddet 

brukes som inndekning. 

Som det fremgår av svaret ovenfor så er forslaget i punkt 1 ikke mulig, og kan dermed ikke gi noen 

finansiering av forslaget i punkt 2. Når det gjelder integreringstilskuddet så er det allerede beregnet 

inn i kommunedirektørens budsjettforslag. Det er ikke noe til overs.  

Skal det foreslåtte tiltaket finansieres må det flyttes midler fra andre deler av budsjettet. Det riktige 

vil være å behandle dette i forbindelse med budsjettsaken om to uker. Jeg støtter derfor ikke 

forslaget. Det er også naturlig å spørre om interpellanten trekker punkt 2 på bakgrunn av at 

forutsetningene som er lagt inn i forslaget er falt bort.  

Punkt 3 gjelder utarbeidelse av en kommunal handlingsplan mot fattigdom 

Vegard Austmo fremmet samme forslag i en interpellasjon like før sommeren. Jeg viser til svaret som 

ble gitt der i FO sak 18/2023 (møte 21.06.2023). Det vil ligge en link til svaret i protokollen. 

https://prod01.elementscloud.no/publikum/Documents/ShowDmbHandlingDocument/a9fd78f2-

e95a-4e1c-a907-2a79aac185b0/1987/Protokoll 

Kort oppsummert vises det til i svaret at kommunen har stort fokus på sosial utjevning og 

fattigdomsbekjempelse i alle sektorer. Sosial utjevning ligger som en grunntanke i planverket vårt, og 

flere av planene inneholder konkrete tiltak. 

Jeg tilrår, som sist, at gamle og nye tiltak som bidrar til sosial utjevning vurderes og prioriteres i den 

årlige rulleringen av handlings- og økonomiplanen i stedet for å utarbeide en ny plan. Dette 

harmonerer også med kommunestyrets tidligere vedtak om å redusere antall temaplaner. Det har 

vært ønskelig å samle målene i færre planer. Det gir større mulighet for både politikere og 

administrasjon til å holde oversikt og følge opp planene. 

Et annet forhold som bør tas i betraktning er at utarbeidelse av nye planer er tids- og 

ressurskrevende. Administrasjonen har allerede utfordringer med å følge opp vedtatte utredninger 

og planer innen rimelig tid. Behovet for nye planer bør derfor vurderes nøye. I dette tilfellet vurderes 

behovet å være godt inndekket gjennom eksisterende planverk.   

Det er imidlertid fullt mulig, for eksempel gjennom verbalforslag i budsjettmøtet, å peke på tiltak i 

planene som en ønsker økt fokus på.  

På denne bakgrunn kommer jeg ikke til å støtte punkt 3. 

 

https://prod01.elementscloud.no/publikum/Documents/ShowDmbHandlingDocument/a9fd78f2-e95a-4e1c-a907-2a79aac185b0/1987/Protokoll
https://prod01.elementscloud.no/publikum/Documents/ShowDmbHandlingDocument/a9fd78f2-e95a-4e1c-a907-2a79aac185b0/1987/Protokoll


Avstemning: 

Ordfører har avvist pkt. 1 

Karlsen sitt forslag, pkt. 2, avvist med 5 mot 4 stemmer (Rødt, SV, AP) 

Karlsen sitt forslag, pkt. 3, avvist med 5 mot 4 stemmer (Rødt, SV, AP)  


